

Exposure Tour: The Vitality of Engaged Buddhism in Taiwan

22-23 November 2017

<p>Day 1: Wednesday, November 22</p> <p>The Dharma Drum Institute of Liberal Arts in conjunction with The International Network of Engaged Buddhists (INEB) 18th General Conference present a symposium on Buddhist Approaches to Dying and Hospice Care in Taiwan Drum Mountain Temple (Jinshan, Northern Taiwan)</p>	
6:30	Depart from Buddhist Hongshi College to Dharma Drum Mountain (Breakfast on the bus)
Morning	<ul style="list-style-type: none"> • Tour around Dharma Drum Mountain Temple and learn about their volunteer training program • Lunch
13:30 ~ 13:50	<p>Opening Greeting by Roshi Taitsu Kono (President of Hanazono Buddhist University, Kyoto & Former President of the All Japan Buddhist Federation)</p> <p>Introduction by Dr. Rong-chi Chen (Former Vice-Rector of National Taiwan University Hospital & Founder of Buddhist Lotus Hospice Care Foundation): “The Beginnings of Buddhist Hospice Care in Taiwan”</p>
13:50 ~ 15:10 Speechs	<p>Ven. Huimin (President of Dharma Drum Institute for Liberal Arts) : “Creating an Indigenous Buddhist Model for End of Life Care”</p> <p>Ven. Frances Lok (Director of the NTUH Buddhist Chaplain Training Program) : “Training Buddhist Monastics in Hospice Care”</p> <p>Prof. Ching-Yu Chen (Department of Family Medicine, National Taiwan University hospital) : “Spiritual issues of Buddhist Hospice Care in Taiwan”</p> <p>Ven. Tsung-Tueng Shi (Director of the Great Compassion Institute) & Ven. Zhihui (Lecturer at Great Compassion Institute) : “Community Hospice Care & Buddhist Monastics”</p>
15:10 ~ 15:30	Break
15:30 ~ 16:00	Panel Discussion plus Q&A from Audience
16:00	Closing and Departure

Day 2: Thursday, November 23 Itinerary Visit Tzu Chi Foundation ShuangHe JingXi Hall and Taipei Tzu Chi General Hospital	
6:30	Departure from Buddhist Hongshi College to Tzu Chi ShuangHe JingXi Hall
8:00~9:00	ShuangHe JingXi Hall to observe Waste Recycle Operations, Elders in actions for environmental protection best model for Elder Care Center
9:00~9:30	Proceed to Taipei Tzu Chi Hospital
9:30~9:50	Group photo shooting
9:50~10:10	Coffee Break
10:10~10:40	Introduction of Tzu Chi Foundation's 4 Missions & Tzu Chi Medical Mission (Auditorium 1st floor)
10:40~11:30	Tzu Chi Taipei Hospital tour (in 3-5 small groups) (6th, 5th and 3rd floors) To observe Palliative care for terminal patient in Buddhism Hospital.
11:30~12:10	Lunch (3rd floor HeXing & HeQi conference rooms)
12:10~13:45	Symposium on Human Care and Environmental protection with the Tzu Chi Buddhist order (3rd floor HeXing & HeQi conference rooms) 13:15-13:30 Coffee Break (optional)
13:45~18:00	Zhai Ming Temple, Daxi Old Street (shopping)
18:00	Return to Buddhist Hongshi College

探索之旅：「入世佛教在台灣的生命力」

2017年11月22~23日 會前參訪

第一天：參訪法鼓山 中華民國 106 (2017) 年 11 月 22 日 (週三)	
6:30	從佛教弘誓學院出發前往金山 (遊覽車上用早餐)
上午	<ul style="list-style-type: none"> ● 參訪法鼓山，並了解其志工培訓系統。 ● 午餐
13:30~13:50 「台灣佛教臨終關懷與安寧療護」論壇	致歡迎詞 河野太通禪師 (京都花園佛教大學前任校長、全日本佛教會前會長) 開場介紹 陳榮基醫師 (財團法人佛教蓮花基金會董事長、前台大醫學院副院長)： 「台灣佛教安寧療護之緣起」
13:50~15:10 「台灣佛教臨終關懷與安寧療護」論壇	惠敏法師 (法鼓文理學院院長)： 「如何建立在地化的佛教臨終關懷模式」 恆礎法師 (台大醫院臨床佛教宗教師培訓督導)： 「佛教宗教師安寧療護訓練」 陳慶餘教授 (台大醫學院家庭醫學科名譽教授)： 「台灣佛教安寧療護之靈性探討」 宗惇法師 (大悲學苑住持) 及 智慧法師 (大悲學苑教師)： 「社區安寧療護與佛教宗教師」
15:10~15:30	休息
15:30~16:00	座談與來賓提問
16:00	閉幕、賦歸

第二天：參訪慈濟雙和靜思堂與台北慈濟醫院 中華民國 106 (2017) 年 11 月 23 日 (週四)	
6:30	由佛教弘誓學院出發前往慈濟雙和靜思堂
8:00~9:00	雙和靜思堂：參觀環保回收作業,老人在環保中的行動，回收站也是最好的老人照護中心。
9:00~9:30	前往台北慈濟醫院
9:30~9:50	大合照
9:50~10:10	身心寬暢
10:10~10:40	四大志業、醫療志業簡報 (1樓國際會議廳)
10:40~11:30	台北慈濟醫院巡禮 (分 3-5 組：6樓心蓮、5樓花園、3樓院史) 參訪佛教醫院對於臨終病人的關懷與照護
11:30~12:10	午齋 (3樓合心—和氣會議室)
12:10~13:45	「慈濟的臨終關懷與環保志業」論壇 (3樓合心—和氣會議室) (13:15-13:30 個人自行身心寬暢)
13:45~18:00	參訪齋明寺、大溪老街 (購物)
18:00	返回佛教弘誓學院